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1. Godkendelse af dagsorden  
Godkendt. 

2. Uddannelse og beskæftigelse til personer med handicap 
 

A) Opsamling på baggrund af oplægget af Fagchef for Arbejdsmarked og mødet med udvalget 

➢ Hvad tager vi med os som de væsentligste punkter/opmærksomheder? 

➢ Hvad vil vi på den baggrund undersøge nærmere?  

B) Hvilke borgere og/eller andre interessenter er relevante og inddrage?  

➢ Hvordan vil vi arrangere at høre dem? 

➢ Hvad er vigtigt at få hørt dem om? 

C) Hvad leder det os frem til af anbefalinger? 

Efter Handicaprådets opsamling på baggrund af oplægget fra Fagchef for Arbejdsmarked og mødet med 

udvalget, Anbefaler Handicaprådet, at der laves et overblik over: 

- Uddannelses- og beskæftigelsesmuligheder samt muligheder for beskyttet beskæftigelse for 

personer med særlige behov  

I den forbindelse vil Handicaprådet komme med en anbefaling om, at der skabes overblik over ovenstående 

informationer, som kan lægges særskilt op på kommunens hjemmeside, andre hjemmesider fx Sullissivik 

eller sociale medier. 

 

 

3. Støttepersonsordning, især på folkeskolen 

SV_ Handicapråd i 

Kommuneqarfik Sermersooq.msg
 

Handicaprådet drøftede problematikken om rekruttering af kvalificerede støttepersoner i folkeskolerne 

med henblik på at finde en bedre løsning, så der kan komme mere trivsel for børn med specielle behov.  

Et enkelt medlem af rådet anbefalede, at man arbejdede for en bedre løn for støttepersoner, så det blev en 

mere attraktiv stilling. 

Rådet drøftede også, at det er en udfordring at rekruttere uddannede støttepersoner - eller i det hele taget 

støttepersoner med erfaring - i folkeskolerne. Et medlem udtalte, at støttepersoner uden uddannelse eller 

erfaring stopper i løbet af kort tid. 

Rådet anbefaler 

Handicaprådet anbefaler, at nye støttepersoner klædes fagligt på, inden de starter deres arbejde hos 

specialklasserne i skolerne.  
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Rådet drøftede hvordan støtten gives, og problematiserede, hvis der kun gives støtte til det enkelte barn. 

Fagchef for Skole orienterede om, at der er mulighed for, at én person kan være støtteperson for en gruppe 

af elever, men at det sjældent søges.  

Rådet anbefaler 

Rådet anbefaler at ansøgningsblanketten opdateres med yderligere informationer, der tydeliggør de 

forskellige ansøgningsmuligheder i forbindelse med ansøgning om støtteperson.    

4. Folkeskolens efterlevelse af undervisningspligten 

Bilag_ Folkeskolens 

efterlevelse af undervisningspligten.msg
 

Riikki Grønvold orienterede, at kommunen efterlever alle timetalsnormeringerne i folkeskolerne i forhold til 

elever, der går i specialklasser, og at kommunalbestyrelsen hvert år godkender timetallene. For yderligere 

oplysninger bedes borgeren henvende sig til Forvaltning for Børn og Skole.  

5. Fastlæggelse af dato for møderne 
Handicaprådet besluttede, at det næste møde skal ligge i august.  

Ønsker til indhold på kommende møde: 

• Handicaprådet ønsker, at Forvaltning for Velfærd og Arbejdsmarked fortæller, om onedoor 

princippet. 

• Fagchef for Handicap og Socialpsykiatri vil til næste møde holde oplæg om borgere med handicap, 

der er i beskæftigelse i kommunen. 

 


